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Protokół Nr VI/2015  
z sesji Rady Gminy śołynia w dniu 23 czerwca 2015 r. 

 
Sesja Rady Gminy śołynia odbyła się 23 czerwca 2015 r.  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1230.  
 

W sesji uczestniczyli: 
1) wszyscy radni gminy,  
2) wójt gminy, zastępca wójta gminy, sekretarz gminy,  
3) sołtysi sołectw: Brzóza Stadnicka, Kopanie, Smolarzyny, śołynia, 
4) komendant Komendy Powiatowej Policji w Łańcucie. 

 
Ad. 1 Posiedzenie otworzyła przewodnicząca rady gminy Stanisława Czech, która 

powitała zebranych, stwierdziła kworum, a następnie – zgodnie z wnioskiem wójta gminy - 
zaproponowała poszerzenie porządku obrad o podjęcie uchwał w sprawie: 
1) uchylenia uchwały w sprawie ustanowienia słuŜebności na nieruchomości mienia 
komunalnego, 2) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, 3) wyraŜenia zgody na zawarcie z Gminami z terenu Powiatu 
Łańcuckiego porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia postępowania o udzielenie 
zamówienia publicznego na dostawę energii elektrycznej, 4) zamiany nieruchomości 
połoŜonych w Brzózie Stadnickej. 

Radni jednogłośnie zaaprobowali poszerzenie porządku obrad, za jego poszerzeniem 
zagłosowało 15 radnych. Innych wniosków nie zgłoszono. Po poszerzeniu porządek 
przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie, wolne wnioski. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Informacja na temat bezpieczeństwa publicznego w Gminie śołynia.  
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy śołynia za 2014 rok, 
b) udzielenia Wójtowi Gminy śołynia absolutorium z tytułu wykonania budŜetu za 2014 
rok, 
c) zmian w budŜecie Gminy śołynia na 2015 r., 
d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy śołynia, 
e) ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
f) przyjęcia lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych dzieci i młodzieŜy 
uczęszczających do Zespołu Szkół w śołyni, 
g) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Łańcuckiemu, 
h) zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych, 
i) zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do II  zmiany Studium Uwarunkowań  
i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy śołynia, 
j) zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w śołyni, 
k) nabycia nieruchomości przez Gminę śołynia, 
l) wyraŜenia zgody na dzierŜawę nieruchomości mienia komunalnego na czas 
nieoznaczony w trybie bezprzetargowym, 
m) sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność Gminy śołynia, 
n) ustanowienia słuŜebności na nieruchomości mienia komunalnego, 
o) sprzedaŜy nieruchomości stanowiących własność Gminy śołynia, 
p) powołania zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników do orzekania  
w Sądzie Okręgowym w Rzeszowie oraz Sądzie Rejonowym w Łańcucie. 
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r) uchylenia uchwały w sprawie ustanowienia słuŜebności na nieruchomości mienia 
komunalnego, 
s) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 
t) wyraŜenia zgody na zawarcie z Gminami z terenu Powiatu Łańcuckiego porozumienia w 
sprawie wspólnego przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia publicznego 
na dostawę energii elektrycznej, 
u) zamiany nieruchomości połoŜonych w Brzózie Stadnickej. 

5. Sprawy róŜne. 
 
Ad. 2 Protokół z poprzedniej sesji rada gminy przyjęła jednogłośnie, za jego przyjęciem 
głosowało 15 radnych. 
 
Ad. 3 Sprawozdanie dotyczące stanu bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy śołynia 
przedstawił Komendant Komendy Powiatowej Policji w Łańcucie, komisarz Andrzej 
śygadło. Informacja obejmowała okres pięciu pierwszych miesięcy 2015 roku.  
W statystykach policji łącznie na terenie gminy zanotowano 150 zdarzeń o charakterze 
kryminalnym oraz związanych z ruchem drogowym, w tym: 6 kradzieŜy, 3 kradzieŜe  
z włamaniem, 2 zniszczenia cudzej rzeczy, 1  przestępstwo narkotykowe, 2 oszustwa 
internetowe, 2 wypadki drogowe  (w nich obraŜeń ciała doznały 2 osoby) oraz 14 kolizji. 
Policja interweniowała 91 razy, w tym 63 w sytuacjach publicznych, 25 w domowych (tu  
3 interwencje związane były z przemocą domową). Komisarz określił stan bezpieczeństwa 
publicznego w gminie jako poprawny, zaznaczając, Ŝe w analizowanym okresie nie było 
przestępstw najcięŜszych, tj. zbrodni, rozboi, wymuszeń rozbójniczych  czy pobić. Komisarz, 
który pełni  obowiązki komendanta łańcuckiej komendy od 1 stycznia 2014 r. powiedział, Ŝe 
zaleŜy mu na bliŜszej współpracy ze społecznością lokalną, z radnymi i sołtysami.  

Radna Danuta Kulikowska w kontekście niedawnego utonięcia osoby w zalewie Rajszula 
skierowała prośbę o nasilenie patroli Policji przy zbiornikach wodnych, w których kąpiel jest 
zabroniona. Komendant odpowiedział, Ŝe patrole w miarę moŜliwości organizacyjnych 
zostaną wzmoŜone. Radny Tadeusz Urban poprosił komendanta o ocenę likwidacji 
Posterunku Policji w śołyni. Komendant powiedział, Ŝe likwidacje posterunków są 
suwerennymi decyzjami komendantów powiatowych.  Stwierdził, Ŝe funkcjonariusze Policji 
powinni pracować przede wszystkim w terenie. Przypomniał, Ŝe aktualnie w Łańcucie 
budowana jest nowa komenda, która ma zostać oddana do uŜytku pod koniec 2015, tak więc 
nie będzie powrotu do sieci posterunków znanej sprzed reorganizacji. Dodał, Ŝe jest za 
utrzymaniem posterunku w Czarnej, natomiast w pozostałych gminach powiatu,  
w porozumieniu z gminami, policjanci dyŜurować będą w pomieszczeniach udostępnianych 
przez samorząd. 

Wójt gminy Andrzej Benedyk przypomniał, Ŝe Gmina śołynia ubiega się o przejęcie 
nieruchomości po zlikwidowanym posterunku w śołyni. Powiedział, Ŝe wojewoda podjął juŜ 
decyzję o zdjęciu trwałego zarządu Policji nad tą nieruchomością, która obecnie przeszła na 
Skarb Państwa. Gmina zgodnie z trójstronnym porozumieniem zawartym pomiędzy nią  
a reprezentującym Skarb Państwa starostą powiatowym oraz komendantem wojewódzkim 
Policji w najbliŜszym czasie wystąpi o jej komunalizację. Wójt dodał, Ŝe aktualnie gmina 
udostępnia Policji pomieszczenie w urzędzie gminy, zorganizowano w nim dyŜury 
dzielnicowego. Powiedział, Ŝe po wyprowadzeniu GOK z urzędu do nowej siedziby,  
w urzędzie zostanie zwolniony pokój, który zostanie przeznaczony do wyłącznej dyspozycji 
funkcjonariuszy Policji. Wójt podziękował komendantowi za dotychczasową dobrą 
współpracę. Komendant, przywołując okazję 25-lecia samorządu terytorialnego, złoŜył na 
ręce przewodniczącej rady oraz wójta gminy podziękowania za współpracę oraz jubileuszowe 
gratulacje. Przewodnicząca rady zarządziła 5 minut przerwy w obradach. 
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Ad. 4 Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy śołynia za 2014 r. przedstawił wójt gminy 
Andrzej Benedyk. Na wstępie wspomniał, Ŝe sprawozdanie to szczegółowo omawiane było 
na poprzedzających sesję posiedzeniach wszystkich komisji rady gminy. Podobnie 
sprawozdanie finansowe. Wójt przypomniał, Ŝe radni otrzymali ww. sprawozdania w formie 
drukowanej. W związku z powyŜszym wójt skupił się na przedstawieniu najwaŜniejszych 
kwestii związanych z wykonaniem dochodów i wydatków gminy, tak od strony rzeczowej jak 
i finansowej. Wójt omówił równieŜ sprawy związane z zadłuŜeniem gminy (7,7 mln zł na 
koniec 2014 r.) oraz majątkiem gminy, wycenionym na 55 mln zł. Przewodnicząca rady 
zachęciła zebranych do dyskusji. Głos zabrał Tadeusz Urban wiceprzewodniczący rady. 
Przedstawił inwestycje wykonane w Brzózie Stadnickiej i stwierdził, Ŝe dobrze byłoby, gdyby 
w kolejnych latach w Brzózie St. udało się wybudować infrastrukturę sportowo-rekreacyjną 
taką jak w śołyni. Wobec braku innych wypowiedzi przewodnicząca rady odczytała uchwałę 
kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie pozytywnie opiniującą 
sprawozdanie z wykonania budŜetu przedstawione przez Wójta Gminy śołynia. Następnie 
przeprowadziła głosowanie nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminy śołynia za 2014 rok. Uchwała Nr XXXI/222/14 w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminy śołynia za 2014 rok została przyjęta jednogłośnie, za 
jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 

Następnie przewodnicząca rady poprosiła przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 
odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy śołynia za 
wykonanie budŜetu w 2014 r. Przewodniczący komisji Stanisław Wróbel przedstawił 
zebranym pozytywną opinię w tej sprawie. Kolejno przewodnicząca rady odczytała wniosek 
Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy śołynia o udzielenie absolutorium wójtowi gminy oraz 
pozytywną uchwałę kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy śołynia w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy śołynia za 2014 r. Przewodnicząca zachęciła radnych do dyskusji w sprawie 
udzielenia absolutorium, wobec braku głosów radnych przeprowadziła głosowanie nad 
uchwałą. Przed podjęciem uchwały wyjaśniła, Ŝe zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 
do jej podjęcia potrzebna jest bezwzględna ilość głosów ustawowego składu rady. Uchwała 
Nr VI/49/15 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy śołynia absolutorium z tytułu 
wykonania budŜetu za 2014 rok. została przyjęta jednogłośnie, za jej przyjęciem głosowało 
15 radnych. Po głosowaniu wójt gminy podziękował radnym za udzielenie absolutorium. 

Projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu przedstawił wójt. Zmiany związane były  
z przekazaniem 389 tys. zł dotacji dla Zakładu Komunalnego w śołyni, jako dopłaty 
pomniejszającej cenę płaconą przez mieszkańców za odprowadzanie ścieków oraz dotacji  
w wysokości 70 tys. zł na zakup samochodu straŜackiego dla OSP w Brzózie Stadnickiej. 
Ponadto wójt omówił przeniesienia mniejszych środków w działach pomocy społecznej  
oraz kultury fizycznej. Dodatkowo wójt przedstawił uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej, jako bezpośrednio związaną ze zmianami budŜetu. Radni nie 
dyskutowali w kwestii przedstawionych projektów, przewodnicząca rady przeprowadziła 
głosowanie nad uchwałami. Uchwała Nr VI/50/15 w sprawie zmian w budŜecie Gminy 
śołynia na 2015 r. została przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 
Uchwała Nr VI/51/15 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
śołynia została przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 

Następnie wójt omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawiki za wywoŜenie 
odpadów. Powiedział, Ŝe gmina trzykrotnie przeprowadzała przetarg na usługę wywoŜenia  
i zagospodarowania odpadów, dąŜąc do uzyskania jak najniŜszej ceny. Wójt powiedział, Ŝe 
cena uzyskana w przetargu jest wyŜsza od dotychczasowej. Podał, Ŝe cena w stosunku do 
roku 2013 wzrośnie o 172 tys. zł, to jest o 45%. Przedstawił równieŜ kalkulację kosztów 
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związanych z gospodarką odpadami, omówił ściągalność opłat za wywóz śmieci oraz wskazał 
moŜliwe sposoby naliczania opłat. Posiedzenie rady opuścił radny Jan Dąbek. 
Wiceprzewodniczący rady Tadeusz Urban stwierdził, Ŝe jego zdaniem firmy wywozowe 
stosują zmowę cenową, poniewaŜ podnoszą ceny w sytuacji kiedy bardzo dobrze zarabiają na 
surowcach wtórnych odzyskiwanych z odpadów. Radny wspomniał, Ŝe przed sesją zrobił 
objazd po gminie i zauwaŜył, Ŝe przystanki autobusowe z wyjątkiem rynku w śołyni nie są 
sprzątane. Dodał, Ŝe równieŜ oznakowanie przystanków autobusu szkolnego wymaga 
uzupełnienia. Stwierdził, Ŝe pracownik gospodarczy utrzymujący porządek na rynku mógłby 
równieŜ sprzątać przystanki autobusowe, gdyŜ zdaniem radnego na rynku nie ma aŜ tylu 
zajęć, Ŝeby wypełnić nimi ośmiogodzinny dzień pracy. Sugerował równieŜ, aby doręczanie 
korespondencji związanej z wnoszeniem opłat za śmieci prowadzić łącznie z doręczaniem 
decyzji podatkowych. Poddał w wątpliwość równieŜ konieczność kalkulowania do opłaty 
śmieciowej kosztów pracownika urzędu gminy obsługującego te sprawy.  Radna Barbara 
Źrałka zauwaŜyła, Ŝe śmieci na przystankach nie pochodzą od pasaŜerów, tylko zostawiane są 
przez ludzi młodych, którzy z przystanków uczynili sobie miejsca spotkań. Wójt wyjaśnił, Ŝe 
pracownik prowadzący sprawy gospodarki odpadami zgodnie z przepisami musi być 
uwzględniany przy kalkulowaniu kosztów. Odnośnie pracownika gospodarczego na rynku 
odpowiedział, Ŝe jak dotąd jego praca była dobrze oceniana, zadeklarował jednak, Ŝe 
przyglądnie się, czy moŜna jeszcze poprawić jego wydajności. Wójt zadeklarował, Ŝe zostanie 
sprawdzone, czy firma wywozowa zabiera śmieci z przystanków. Powiedział, Ŝe ekipa 
remontowa działająca przy urzędzie gminy w najbliŜszych dniach posprząta przystanki,  
a brakujące kosze zostaną uzupełnione. Odnośnie przystanków autobusu szkolnego 
zadeklarował sprawdzenie tej sprawy przez Gminny Zespół Ekonomiczno-Administracyjny. 
Posiedzenie opuściła radna Anna Wójcik. Przewodnicząca rady gminy zapytała za jakim 
sposobem naliczania opłat optują radni, czy od kaŜdego mieszkańca w gospodarstwie 
domowym, czy od gospodarstwa w całości. Radny Stanisław Wróbel wnioskował, aby 
pozostać przy dotychczasowym sposobie poboru, to jest naliczaniu opłat od gospodarstwa 
domowego. Wobec braku innych głosów przewodnicząca przeprowadziła głosowanie nad 
uchwałą. Uchwała Nr VI/52/15 w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi została przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych. 

Projekt uchwały w sprawie lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych 
przedstawił wójt. Powiedział, Ŝe reguluje on kwestie związane z dotowaniem biletów 
miesięcznych dla uczniów, którzy dojeŜdŜają do Ŝołyńskiego liceum spoza obszaru 
obsługiwanego przez autobusy szkolne. Zaznaczył, Ŝe dopłata to działanie promocyjne 
mające dodatkowo zachęcać uczniów do uczęszczania do Ŝołyńskiego liceum. Uchwała Nr 
VI/53/15 w sprawie przyj ęcia lokalnego programu wyrównywania szans edukacyjnych 
dzieci i młodzieŜy uczęszczających do Zespołu Szkół w śołyni została przyjęta 
jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Prezentując projekt kolejnej uchwały wójt wyjaśnił, Ŝe sprawa pomocy rzeczowej 
Powiatowi Łańcuckiemu związana jest z budową chodnika przy drodze powiatowej  
w Brzózie Stadnickiej. Dodał, Ŝe wspólnymi siłami wybudowanych zostanie około 250 mb 
chodnika. Wiceprzewodniczący rady Tadeusz Urban wnioskował, aby chodnik budować w 
okresie wakacyjnym, kiedy nie ma ruchu młodzieŜy. Uchwała Nr VI/54/15 w sprawie 
udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Łańcuckiemu została przyjęta jednogłośnie,  
w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Wprowadzając projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 
publicznych wójt powiedział, Ŝe na wniosek radnego Tadeusza Urban gmina chce 
wykorzystać przepisy tzw. specustawy, pozwalające na szybsze zakończenie sprawy 
modernizacji drogi Leśnej, która wskutek sporu z mieszkańcem Brzózy Stadnickiej ciągnie 
się od wielu lat. Powiedział, Ŝe po zaliczeniu drogi do kategorii dróg publicznych proces 
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inwestycyjny będzie łatwiejszy, co powinno pozwolić na przeprowadzenie części 
modernizacji jeszcze w roku 2015. Uchwała Nr VI/55/15 w sprawie zaliczenia drogi do 
kategorii dróg publicznych została przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych. 

Przy kolejnym projekcie uchwały, dotyczącym zmiany uchwały w sprawie przystąpienia 
do II  zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego 
Gminy śołynia wójt wyjaśnił, Ŝe dla dalszego, sprawnego procedowania tej sprawy, zgodnie 
ze stanowiskiem zespołu projektowego pracującego przy zmianie studium, konieczne jest 
uszczegółowienie załącznika graficznego uchwały, w którym prezentowane są granice 
terenów objętych zmianą. Wiceprzewodniczący rady powtórzył wniosek zgłoszony na 
posiedzeniu Komisji Gospodarki i BudŜetu o podjęcie próby zmiany granic Brzóźniańskiego 
Obszaru Chronionego Krajobrazu, a to w celu ułatwienia procesów inwestycyjnych w Brzózie 
Stadnickiej. Radny stwierdził, Ŝe dobrze byłoby, gdyby z obszaru chronionego krajobrazu 
wyłączyć tereny, które nadają się do zabudowy. Wójt powiedział, Ŝe ustalanie obszarów 
chronionego krajobrazu nie leŜy w kompetencji gminy, zadeklarował jednak, Ŝe zostanie 
sprawdzona moŜliwość wnioskowania o taką zmianę do marszałka województwa. Radny 
Franciszek Kołcz opuścił salę narad. Uchwała Nr VI/56/15 w sprawie zmiany uchwały  
w sprawie przystąpienia do II  zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków 
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy śołynia została przyjęta jednogłośnie,  
w głosowaniu udział wzięło 12 radnych.  Po głosowaniu radny Franciszek Kołcz powrócił na 
salę posiedzeń.  

Kolejno wójt zaprezentował projekt zmiany statutu GOPS w śołyni. Wójt wyjaśnił, Ŝe 
chodzi o wprowadzenie do statutu zapisu o prowadzeniu przez ośrodek zadań, które  
w związku ze zmianą przepisów pojawiły się w ostatnim czasie. Uchwała Nr VI/57/15  
w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w śołyni została 
przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych została przyjęta jednogłośnie,  
w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Kolejno wójt przedstawił projekty uchwał związane z gospodarowaniem mieniem 
gminy. Zaprezentował uchwałę w sprawie zakupu nieruchomości w celu zapewnienia dojścia 
od ul. Raki do nowego targowiska oraz projekty będące odpowiedzią na wnioski 
mieszkańców: uchwałę w sprawie wydzierŜawienia stawu przy ul. Górskiej, uchwałę 
dotyczącą sprzedaŜy udziałów gminy w nieruchomości w Kopaniach, uchwałę w sprawie 
udzielenia słuŜebności gruntowej, uchwałę w sprawie sprzedaŜy nieruchomości przy  
ul. Białobrzeskiej. Radni nie dyskutowali nad przestawionymi projektami, przewodnicząca 
rady kolejno przeprowadziła głosowania. Uchwała Nr VI/58/15 w sprawie nabycia 
nieruchomości przez Gminę śołynia została przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała Nr VI/59/15 w sprawie wyraŜenia zgody na dzierŜawę 
nieruchomości mienia komunalnego na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym 
została przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Uchwała Nr VI/60/15 
w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność Gminy śołynia została 
przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Uchwała Nr VI/61/15  
w sprawie ustanowienia słuŜebności na nieruchomości mienia komunalnego została 
przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. Uchwała Nr VI/62/15  
w sprawie sprzedaŜy nieruchomości stanowiących własność Gminy śołynia została 
przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 Kolejno wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania zespołu ds. 
opiniowania kandydatów na ławników. Wyjaśnił, Ŝe rada gminy ma kompetencje 
dokonania wyboru ławników oraz wcześniej powołania zespołu, który zaopiniuje 
kandydatów. Powiedział, Ŝe w związku z upływającą kadencją ławników, prezes sądu 
okręgowego przedstawił zapotrzebowanie na ławników w kolejnej kadencji. Sekretarz gminy 
uzupełnił informację podając, Ŝe termin zgłaszania kandydatów na ławników upływa 30 
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czerwca, natomiast wyboru ławników rada ma dokonać w terminie do końca października 
2015 r. Radni na członków zespołu opiniującego wskazali spośród siebie następujące osoby: 
Józef Tkacz – przewodniczący, Jan Hałas – zastępca przewodniczącego, Danuta Kulikowska  
i Krystyna Opałka – członkowie. Po wprowadzeniu propozycji do projektu uchwały 
przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. Uchwała Nr VI/63/15 w sprawie powołania 
zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników do orzekania w Sądzie Okręgowym  
w Rzeszowie oraz Sądzie Rejonowym w Łańcucie została przyjęta jednogłośnie,  
w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Prezentując projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie uchylenia uchwały  
w sprawie ustanowienia słuŜebności na nieruchomości mienia komunalnego wójt 
wyjaśnił, Ŝe wnioskodawca w tej sprawie oraz właściciele nieruchomości przyległych nie 
mogą się porozumieć w tej sprawie, natomiast gmina znalazła kupca na nieruchomość, przez 
którą miała być udzielana słuŜebność. Wójt zaproponował, aby w tej sytuacji odstąpić od 
udzielania słuŜebności i skierować ponownie nieruchomość do sprzedaŜy. Wójt przypomniał, 
Ŝe w dotychczas organizowanych przetargach nie udało się sprzedać nieruchomości – działki  
oraz budynku po przedszkolu przy ul. Raki – a teraz jest na to szansa. Stwierdził, Ŝe po 
zmianie właściciela mieszkaniec, któremu zaleŜy na słuŜebności gruntowej będzie mógł 
porozumieć się z nowym właścicielem lub jego sąsiadami. Uchwała Nr VI/64/15 w sprawie 
uchylenia uchwały w sprawie ustanowienia słuŜebności na nieruchomości mienia 
komunalnego została przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Wójt przedstawił równieŜ projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  Przygotowanie uchwały 
uzasadnił koniecznością zmiany terminu płatności za usługę realizowaną w ostatnim kwartale 
roku. Przypomniał, Ŝe dotąd moŜna było opłaty wnosić po kwartale, co utrudniało rozliczenie 
i sprawozdawczość, gdyŜ opłaty za ostatni kwartał w roku bardzo często wnoszone były juŜ  
w styczniu roku następnego. W nowym rozwiązaniu opłaty trzeba będzie wnosić do 20 dnia 
ostatniego miesiąca kwartału, w którym wykonano usługi. Radni nie dyskutowali w tej 
sprawie, przewodnicząca przeprowadziła głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr VI/65/15  
w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi została przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 13 
radnych. 

Wójt przedstawił takŜe projekt uchwały dotyczący zawarcia z gminami z Powiatu 
Łańcuckiego porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia postępowania  
o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę energii elektrycznej.  Powiedział, Ŝe 
koncepcja wspólnego zakupu energii pojawiła się podczas konwentu samorządowców 
powiatu. Zgodnie z załoŜeniami, przy wspólnym zamówieniu, skutkującym zakupem 
większej ilości, uzyskana cena powinna być niŜsza niŜ w przypadku zakupu indywidualnego 
przez gminę. Uchwała Nr VI/66/15 w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie z Gminami  
z terenu Powiatu Łańcuckiego porozumienia w sprawie wspólnego przeprowadzenia 
postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na dostawę energii elektrycznej 
została przyjęta jednogłośnie, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Projekt kolejnej uchwały dotyczył zamiany nieruchomości zlokalizowanych przy 
zmodernizowanym zbiorniku wodnym w dolnej części Brzózy Stadnickiej. Wójt wyjaśnił, 
Ŝe zamiana związana jest z regulacją granic przy zbiorniku i ma zapewnić dojście do niego  
z wszystkich stron. Dodał, Ŝe według szacunku biegłego gmina będzie musiała dopłacić 
mieszkańcom, z którymi dokonuje zamiany. Uchwała Nr VI/67/15 w sprawie zamiany 
nieruchomości połoŜonych w Brzózie Stadnickej została przyjęta jednogłośnie,  
w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
Ad. 5  W punkcie spraw róŜnych radna Danuta Kulikowska zgłosiła wniosek, aby ustawić 
lustro drogowe przy skrzyŜowaniu ul. Smolarskiej z ulicami rynku. Radna zwróciła uwagę, Ŝe 



7 z 5 
 

widoczność ograniczają samochody parkujące wzdłuŜ dróg, co zagraŜa bezpieczeństwu 
ruchu. Wójt odpowiedział, Ŝe zleci rozpoznanie sprawy związanej z ustawieniem lustra 
pracownikowi urzędu, prowadzącemu sprawy drogowe. Stwierdził, Ŝe drogi w obrębie rynku 
naleŜą do gminy, zatem nie powinno być problemu z ustawieniem lustra. 

Przewodnicząca rady pytała o to, gdzie moŜna zgłaszać sprawy związane z wyrządzeniem 
szkód przez bobry. Wójt odpowiedział, Ŝe wyjaśnienie w tej sprawie przekaŜe inspektor 
urzędu gminy p. Jan Mazurek. 

Sołtys Smolarzyn Ireneusz Pacyna zgłosił wniosek, aby zorganizować świetlicę dla dzieci 
przy szkole w Smolarzynach. Sugerował, aby świetlicę urządzić w pomieszczeniach 
zajmowanych przez p. Gryglewicz a najemczyni znaleźć inne lokum. Powiedział, Ŝe wniosek 
składa w kontekście docierających do niego informacji, Ŝe w lokalu zajmowanym przez  
p. Gryglewicz ma być prowadzony remont,. Wniosek zgłosił jako odpowiadający na potrzeby 
pracujących rodziców, którzy w ten sposób mieliby zapewnioną dłuŜszą opiekę nad dziećmi 
w szkole. Przekazał równieŜ prośbę od rodziców, aby w autobusach szkolnych jeździli 
opiekunowie młodzieŜy, poniewaŜ kierowcy sami nie radzą sobie z utrzymaniem dyscypliny. 
Wójt odpowiedział, Ŝe p. Gryglewicz zajmuje mieszkanie, które kiedyś otrzymała jako 
nauczycielskie mieszkanie słuŜbowe i w dalszym ciągu ma prawo do jego zajmowania. 
Stwierdził, Ŝe gmina nie ma aktualnie lokalu, który mogłaby oferować w zamian, a nawet 
jeśli pojawiłaby się taka moŜliwość, to najemczyni musiałaby się na to zgodzić. Wójt 
zapowiedział, Ŝe w porozumieniu z dyrektorem Szkoły Podstawowej w Smolarzynach 
wydłuŜona zostanie opieka nad dziećmi. Stwierdził, Ŝe na stworzenie przedszkola  
w Smolarzynach jak i w Zmysłówce nie ma szans, gdyŜ jest tam za mało dzieci. Wójt 
zadeklarował sprawdzenie, czy w przetargu na dowóz uczniów zapisana była usługa opiekuna 
dla młodzieŜy i ewentualne wyegzekwowanie takiego zapisu w zawartej po przetargu 
umowie. Radna Krystyna Opałka powiedziała, Ŝe rozumie rodziców i występuje w ich 
obronie, gdyŜ często pracują do godziny 16 i faktycznie nie mają moŜliwości odebrania dzieci 
z przedszkola pracującego do tej godziny. 

Radny Stanisław Wróbel zapytał jak przestawia się kwestia płatności naleŜnego gminie 
podatku od spółki „Anecia”. Wójt odpowiedział, Ŝe firma zapłaciła tylko podatki naleŜne do 
marca 2014 r. Później na wniosek spółki przesuwano termin płatności. PoniewaŜ termin ten 
juŜ upłynął, a spółka dalej nie płaci, rozpoczęto postępowanie egzekucyjne – do spółki 
wysłane zostały upomnienia. Wójt powiedział, Ŝe o zaległościach podatkowych 
poinformowana zostanie instytucja przekazująca dotacje unijne na projekt realizowany przez 
spółkę i wyraził nadzieję, Ŝe moŜe to zmusi ją do uregulowania zadłuŜenia. 

Radna Genowefa Florek wnioskowała o ponowne ustawienie lustra drogowego przy 
drodze w Kopaniach - Grabniku. Radny Zbigniew Baran prosił o zainstalowanie tablicy 
ogłoszeń na przystanku w śołyni Dolnej, w okolicy zamieszkiwania radnego. 
 

Na tym posiedzenie zakończono. Sesja zakończyła się o godz. 14:45. Przewodnicząca 
rady podziękowała zebranym za udział w sesji. 

Sporządził:                                                                                                             

 
 
 
 


